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Protokół 
z II sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 24 maja 2024 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala – Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 13.02 i trwała do godziny 14.53. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, tj. 93,33% ustawowego składu Rady, który stanowi 
15 radnych. Nieobecna była radna Bogumiła Jarmużek. Lista obecności stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, 
Grzegorz Wabiński – zastępca wójta, Małgorzata Kęsy – zastępca skarbnika, Katarzyna 
Kmiecik-Rosa – sekretarz gminy, Małgorzata Waleńska – kierownik Wydziału Rozwoju 
Gospodarczego, Józef Grobelny – kierownik Wydziału Służb Technicznych, Leszek Żelazny – 
dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie, Irena 
Wachowiak-Szudra – radca prawny,  Marta Naskręt – inspektor ds. planowania przestrzennego 
i gospodarki komunalnej, Maciej Kaźmierczak – planista, Maciej Maciejewski – radny Rady 
Powiatu Gostyńskiego, Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy i samorządów 
mieszkańców oraz sołtysi – według załączonej listy obecności. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pępowo, 

b) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Pępowo, 
c) zmiany uchwały nr XXXII/228/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 5 listopada 

2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy 
Pępowo na dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w budynkach 
i lokalach położonych na terenie gminy Pępowo, 

d) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Pępowo, 

e) ustalenia składu osobowego Komisji Budżetu, Inwestycji, Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Działalności Gospodarczej, 

f) ustalenia składu osobowego Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej 
i Ochrony Środowiska, 

g) ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych oraz Porządku Publicznego, 
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h) powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Pępowo 
oraz ustalenia jej składu osobowego, 

i) wyznaczenia przedstawiciela gminy Pępowo do Walnego Zgromadzenia 
Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich, 

j) powołania przedstawiciela gminy Pępowo w Walnym Zgromadzeniu Członków 
Stowarzyszenia Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego, 

k) wyznaczenia drugiego przedstawiciela do reprezentowania gminy Pępowo 
w Zgromadzeniu Międzygminnego Związku Turystycznego „Wielkopolska 
Gościnna”, 

l) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033, 
m) zmian w uchwale budżetowej na rok 2024, 
n) zmiany uchwały nr LV/406/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 28 listopada 

2023 r. w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy 
Pępowo na 2024 rok, 

o) ustalenia wynagrodzenia wójta. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 

 
 

W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych, sołtysów oraz przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo. 
 
 W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 
14 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – nie złożono wniosków o zmianę porządku obrad. 
 

W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół z I sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w Biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, 
a ponadto radni otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował 
przegłosowanie go bez odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Protokół z I sesji Rady Gminy Pępowo przyjęto jednomyślnie – 14 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 
 W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych; nie wpłynęły też odpowiedzi  
na wcześniej złożone interpelacje. 
 

W punkcie 7 – wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto. 

 
 



3 
 

W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w spawie: 

a) zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pępowo – projekt uchwały omówiła inspektor ds. planowania przestrzennego 
i gospodarki komunalnej Marta Naskręt. Jak wyjaśniła, Konieczność zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pępowo wynika 
z aktualnych potrzeb społeczno-gospodarczych gminy Pępowo. Głównym celem opracowania 
zmiany studium jest wyznaczenie terenów rozwoju działalności produkcyjno-magazynowo-
usługowej z możliwością rozwoju odnawialnych źródeł energii (paneli fotowoltaicznych). 
Opracowaniem zmiany studium objęte są 3 obszary w obrębach ewidencyjnych: Gębice, 
Krzekotowice i Pępowo. Projekt dokumentu opracowany został zgodnie z ustawą o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym oraz rozporządzeniem Minister Rozwoju i Technologii. Do 
projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego nie 
wniesiono uwag. Uwzględniając powyższe oraz biorąc pod uwagę konieczność racjonalnego 
zagospodarowania terenów niezabudowanych, zasadnym jest podjęcie przedmiotowej 
uchwały, co umożliwi formalne przygotowanie terenów pod szeroko rozumianą działalność 
gospodarczą, służącą rozwojowi lokalnej przedsiębiorczości. Podsumowała, że ze względu na 
powyższe podjęcie uchwały jest uzasadnione. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz przy 1 głosie „wstrzymującym” – podjęła uchwałę 
nr II/5/2024 w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 

b) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Pępowo – projekt uchwały 
omówiła inspektor ds. planowania przestrzennego i gospodarki komunalnej Marta Naskręt. Jak 
wyjaśniła, Przystąpienie do sporządzenia planu ogólnego gminy Pępowo wynika ze zmian 

wprowadzonych do ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i weszły w życie 24 

września 2023 r. Zmiana ta wprowadza nowe narzędzie planistyczne, jakim jest plan ogólny. 

Z dniem 1 stycznia 2026 r. starci ważność studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego. Jego rolę przejmie plan ogólny gminy, który w przeciwieństwie do studium, będzie 

miał charakter aktu prawa miejscowego. Plan ogólny ma określić podział obszaru gminy na strefy 

planistyczne oraz wskazać gminne standardy urbanistyczne. Plan będzie podstawą do sporządzenia 

planów miejscowych oraz decyzji o warunkach zabudowy. Przystąpienie do sporządzenia planu 

ogólnego rozpoczyna procedurę planistyczną, która prowadzona jest zgodnie z ustawą 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym W związku z powyższym podjęcie niniejszej 

uchwały jest zasadne. 

Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr II/6/2024 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Pępowo – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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c) zmiany uchwały nr XXXII/228/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 5 listopada 
2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy Pępowo na 
dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w budynkach i lokalach położonych na 
terenie gminy Pępowo – projekt uchwały omówiła Kierownik WRG Małgorzata Waleńska. 
Jak wyjaśniła, uchwała ma charakter porządkowy i dotyczy dostosowania do obowiązujących 
przepisów prawa z uwagi na to, że z końcem roku wygasło dotychczas obowiązujące 
rozporządzenie Komisji Europejskiej w zakresie pomocy de minimis. Mamy teraz okres 
przejściowy, w którym należy dostosować wszystkie prawne do obowiązujących przepisów, 
czyli do nowego rozporządzenia Komisji Unii Europejskiej – i taki jest właśnie cel podjęcia tej 
uchwały. Podkreśliła, że w uchwale nic nie zmienia się w zakresie merytorycznym, rzeczowy, 
czyli warunki dofinansowania pozostają bez zmian. Zmiany dotyczą tylko i wyłącznie 
wprowadzenia nowego rozporządzenia czy odwołania się do nowego rozporządzenia 
w zakresie udzielania pomocy de minimis. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr II/7/2024 
w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/228/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 5 listopada 
2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy Pępowo na 
dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w budynkach i lokalach położonych na terenie 
gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
d) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Pępowo – projekt uchwały omówiła kierownik WRG 
Małgorzata Waleńska. Przypomniała, że uchwała ta była już podejmowana, natomiast 
wojewoda wydał rozstrzygnięcie nadzorcze, w którym wskazał, że należy uszczegółowić plan 
finansowy wskazany w § 9, a konkretnie wskazać zadania, na które te środki finansowe będą 
przeznaczane – co w niniejszym projekcie zostało uczynione. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz przy 1 głosie „wstrzymującym” – podjęła uchwałę 
nr II/8/2024 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
e) ustalenia składu osobowego Komisji Budżetu, Inwestycji, Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej oraz Działalności Gospodarczej – przewodniczący wyjaśnił, że w celu 
uniknięcia zamieszania poprosił radnych, aby zgłaszali się do komisji, co uczynili. 
Poinformował, że akces do komisji zgłosili radni: Roksana Bryl, Zygmunt Gulcz, Bogumiła 
Jarmużek, Ireneusz Matyla, Sławomir Rypień i Mirosław Stachowiak.  
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr II/9/2024 
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w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Budżetu, Inwestycji, Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej oraz Działalności Gospodarczej – imienny wykaz głosowań radnych oraz 
uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
f) ustalenia składu osobowego Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej 
i Ochrony Środowiska – przewodniczący poinformował, że akces do komisji zgłosili radni: 
Stefan Miedziński, Janusz Sobótka, Mirosław Stachowiak, Walerian Szafraniak i Józef 
Szlachetka. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
II/10/2024 w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
Żywnościowej i Ochrony Środowiska – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
g) ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych oraz Porządku Publicznego – przewodniczący poinformował, że akces do komisji 
zgłosili radni: Bogumiła Jarmużek, Ireneusz Matyla, Alina Patalas, Marek Popiołek i Radosław 
Sobótka. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
II/11/2024 w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, 
Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego – imienny wykaz głosowań radnych oraz 
uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
h) powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Pępowo oraz ustalenia 
jej składu osobowego – przewodniczący poinformował, że do tej komisji zgłosili się 
następujący radni: Zygmunt Gulcz, Stefan Miedziński, Alina Patalas, Monika Przybył 
i Walerian Szafraniak. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
II/12/2024 w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Pępowo oraz 
ustalenia jej składu osobowego – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 
W tym miejscu przewodniczący ogłosił 10-minutową przerwę w celu umożliwienia 
poszczególnym komisjom ukonstytuowania się. Po przerwie przewodniczący poinformował, że 
przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku 
Publicznego został radny Ireneusz Matyla, a zastępcą – radny Radosław Sobótka; 
przewodniczącym Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska został 
radny Walerian Szafraniak, a zastępcą – radny Mirosław Stachowiak; przewodniczącym 
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Komisji Budżetu, Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Działalności 
Gospodarczej został radny Zygmunt Gulcz, a zastępcą – radny Ireneusz Matyla; 
przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji została radna Alina Patalas, a zastępcą – 
radny Stefan Miedziński.  
Następnie powrócono do realizacji punktu 8. porządku obrad II sesji Rady Gminy Pępowo. 
 
i) wyznaczenia przedstawiciela gminy Pępowo do Walnego Zgromadzenia 
Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich – 
przewodniczący poinformował, że na drugiego przedstawiciela – ponieważ pierwszym jest wójt 
– proponuje się radnego Zygmunta Gulcza. Innych propozycji nie zgłoszono. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
II/13/2024 w sprawie wyznaczenia przedstawiciela gminy Pępowo do Walnego Zgromadzenia 
Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
j) powołania przedstawiciela gminy Pępowo w Walnym Zgromadzeniu Członków 
Stowarzyszenia Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego – przewodniczący 
poinformował, że na przedstawiciela proponuje się radnego Ireneusza Matylę. Innych 
propozycji nie zgłoszono. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
II/14/2024 w sprawie powołania przedstawiciela gminy Pępowo w Walnym Zgromadzeniu 
Członków Stowarzyszenia Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
k) wyznaczenia drugiego przedstawiciela do reprezentowania gminy Pępowo 
w Zgromadzeniu Międzygminnego Związku Turystycznego „Wielkopolska Gościnna” – 
przewodniczący poinformował, że na przedstawiciela proponuje się radnego Radosława 
Sobótkę. Innych propozycji nie zgłoszono. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
II/15/2024 w sprawie wyznaczenia drugiego przedstawiciela do reprezentowania gminy 
Pępowo w Zgromadzeniu Międzygminnego Związku Turystycznego „Wielkopolska Gościnna” 
– imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
l) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033 – 
szczegółowe uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła zastępca skarbnika Małgorzata 
Kęsy. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany WPF na lata 2024-2033 są zgodne ze zmianami 
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w budżecie na 2024 r., natomiast wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi -
4 674 193,64 zł. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
II/16/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-
2033 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
m) zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 – szczegółowe uzasadnienie do projektu 
uchwały przedstawiła zastępca skarbnika Małgorzata Kęsy. Jak wyjaśniła, proponuje się 
dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. Poinformowała 
ponadto, że projekt uchwały został przesłany radnym ponownie, ponieważ usunięto omyłkę 
pisarską – w § 1 ust. 2 pkt 2 nastąpiła zmiana numeru załącznika z 3 na 5. 
Dyskusja: 
- Radny Walerian Szafraniak – odnosząc się do działu 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona 
Środowiska zauważył, że zabezpieczono prawie 20 tys. zł na zakup sadzonek miododajnych. 
Zwrócił się do wójta  z pytaniem gdzie te sadzonki będą posadzone. 
- Wójt – wyjaśnił, że jest to dotacja z Urzędu Marszałkowskiego, o którą występujemy co roku. 
Poinformował, że sadzonki zostaną posadzone przy drodze na tzw. „Bahnhofie” zamiast topoli, 
które zostały wycięte. Dodał, że korzenie tych drzew mają zostać wyfrezowane, a ponadto przy 
udziale Spółki Wodnej zostanie tam wykopany rów. Dodał, że w okresie 2-3 lat 
prawdopodobnie zostanie przeprowadzona kontrola mająca na celu stwierdzenie, czy sadzonki 
faktycznie znajdują się w miejscu wskazanym we wniosku. 
- Przewodniczący – poinformował, że na „Bahnhofie” jest 105 drzew do wycięcia. 
- Wójt – poinformował, że 10 sztuk sadzonek jest też zaplanowane na „drodze królewskiej” 
w Krzekotowicach celem uzupełnienia. 
- Radny Ireneusz Matyla – odnosząc się do działu 852 Pomoc społeczna rozdziału Domy 
pomocy społecznej zauważył, że proponuje się zmniejszenie planu wydatków o kwotę 20 tys. 
zł. Zapytał, czym to jest podyktowane. 
- Zastępca skarbnika – poinformowała, że jest to przesunięcie wydatków bieżących do innego 
działu w związku z potrzebą przesunięcia do innego działu na inne wydatki bieżące. 
- Wójt – wyraził przekonanie, że jest to spowodowane kwestią podwyżek, które zostały 
wprowadzone od 1 kwietnia, więc zaszła konieczność poszukania tych środków. Dodał, że we 
wspomnianym dziale zawsze zabezpieczana jest większa kwota, ponieważ nigdy nie wiadomo, 
ilu mieszkańców ostatecznie znajdzie się w domu opieki. Zgodził się ze stwierdzeniem zastępcy 
skarbnika, że nadwyżka środków została przesunięta na wydatki bieżące. 
- Radny Zygmunt Gulcz – odnosząc się do dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na tzw. „Ciepłe Mieszkanie” zauważył, że pieniądze te są 
wydatkowane na wymianę nieefektywnych źródeł ciepła w budynkach wielorodzinnych. 
Zapytał, czy dotyczy to budynków komunalnych, czy także innych. 
- Wójt – odpowiedział, że jest to pewne novum, które pojawiło się w zasobie dofinansowań. 
Wyjaśnił, że program jest podobny do programu „Czyste Powietrze”, jednak jest nieco inaczej 



8 
 

finansowany , ponieważ to gmina jest dysponentem środków, o które wnioskowała i dotyczy to 
tylko mieszkań w budynkach wielorodzinnych stanowiących własność prywatną; nie dotyczy 
natomiast lokali komunalnych. Poinformował, że ok. 3-4 wnioskodawców było 
zainteresowanych skorzystaniem z programu, w związku z czym gmina wystąpiła 
o zadysponowanie tych środków. 
- Radny Ireneusz Matyla – stwierdził, że uchwała będzie działać z dniem podjęcia, W związku 
z tym zwrócił się do wójta z pytaniem, czy jeśli ktoś przeprowadził inwestycję na początku tego 
roku, będzie mógł starać się o środki. 
- Wójt – przyznał, że nie jest pewien i będzie musiał to sprawdzić, jednak zgodnie z zasadami 
programu wnioskodawca musiał przedstawić, co chce realizować i na tej podstawie gmina 
wystąpiła o dofinansowanie, zatem raczej nie działa to wstecz. Zapewnił, że jeszcze to sprawdzi 
i udzieli odpowiedzi w poniedziałek. 
- Radny Zygmunt Gulcz – wrócił do tematu umniejszenia środków na potrzeby garderoby 
i zaplecza sanitarnego w GOSiAL-u na rzecz modernizacji kuchni i pomieszczeń socjalnych 
w świetlicy wiejskiej w Gębicach. Stwierdził, że należy wyjaśnić tę sprawę, aby nie zachodziły 
podejrzenia, że pieniądze na garderobę zostały uszczuplone i występujący nie mają się gdzie 
przebrać, ponieważ modernizowano kuchnię i pomieszczenia świetlicy w Gębicach. Poprosił 
o wyjaśnienie, czy gdyby środki te nie zostały umniejszone, zaplecze sanitarne i garderoba 
powstałyby w tym momencie. 
- Wójt – wyjaśnił, że nie chodziło o 100% kwoty, która miała zabezpieczyć realizację tego 
zadania, a jedynie o udział gminy do wniosku, który był złożony. Poinformował, że gmina nie 
załapała się na to dofinansowanie i wyłącznie z tego powodu zdecydowano się na wycofanie 
środków z tego zadania i zadysponowanie ich na inny cel. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz przy 1 głosie „wstrzymującym” – podjęła uchwałę 
nr II/17/2024 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
n) zmiany uchwały nr LV/406/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 28 listopada 2023 r. 
w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 2024 rok – 
projekt uchwały przedstawiła sekretarz gminy Katarzyna Kmiecik-Rosa. Jak wyjaśniła, projekt 
ten jest konsekwencją przyjętych zmian w uchwale budżetowej. Dochody z tytułu wydawania 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 110 tys. zł, wpływy z części opłaty za 
zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym w wysokości 42 tys. zł, 
dochody z darowizny w wysokości 2 tys. zł, niewykorzystane środki z 2023 r. pochodzące 
z wpływów za wydanie zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 58 223,78 zł 
i wpływy z części opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym 
w kwocie 44 753,93 zł przeznacza się na realizację zadań określonych: w programie 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w wysokości 230 977,71 zł 
i w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii w wysokości 26 000 zł. Nadmieniła, że 
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szczegółowe przeznaczenie wymienionych środków jest opisane w załączniku do uchwały 
w punkcie 7. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
II/18/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LV/406/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 28 
listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 2024 
rok – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
o) ustalenia wynagrodzenia wójta – projekt uchwały omówiła sekretarz gminy 
Katarzyna Kmiecik-Rosa. Jak przypomniała, zgodnie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy ustalenie 
wysokości wynagrodzenia na stanowisku wójta. Składniki wynagrodzenia miesięcznego na 
tym stanowisku zostały określone w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 25 października 
2021 r. w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych. Na podstawie art. 29a ust. 1 
ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym objęcie obowiązków przez wójta 
następuje z chwilą złożenia wobec rady gminy ślubowania, co nastąpiło na sesji Rady Gminy 
Pępowo w dniu 7 maja 2024 r. Wobec powyższego ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy 
Pępowo ma zastosowanie właśnie od tego dnia. Następnie przedstawiła szczegółowo 
proponowane miesięczne składniki wynagrodzenia wójta: wynagrodzenie zasadnicze – 10 200 
zł (maksymalne – 10 250 zł), dodatek funkcyjny – 3 100 zł (maksymalny – 3 150 zł), dodatek 
specjalny w wysokości 30% miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego 
– 3 990 zł (maksymalny – 4 020 zł) i dodatek za staż pracy w maksymalnej wysokości 20% 
w kwocie 2 040 zł (maksymalny – 2 050 zł). Podsumowała, że proponowana kwota ogółem 
wynosi 19 330 zł (maksymalna – 19 470 zł). 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
II/19/2024 w sprawie zmian ustalenia wynagrodzenia wójta – imienny wykaz głosowań radnych 
oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
  
 W punkcie 9 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Radny Józef Szlachetka – poinformował, że podczas ostatniego zebrania wiejskiego 
zgłoszono dwa wnioski: pierwszy dotyczył założenia dwóch „hopek” [progów] zwalniających 
na ul. Lipowej, gdyż jest tam bardzo niebezpiecznie, drugi wniosek – do przedstawiciela 
powiatu – dotyczy nowego odcinka drogi, gdzie nie zostały obsypane krawędzie. Wyjaśnił, że 
przy mijaniu dużym sprzętem, takim jak ciągniki, łamią się krawędzie, dlatego też należałoby 
jak najszybciej obsypać to tłuczniem albo kamieniem. Podkreślił, że zjechanie samochodem 
z takiej krawędzi jest niebezpieczne. 
- Wójt – odnosząc się do drugiej części wypowiedzi radnego poinformował, że rozmawiał już 
z etatowym członkiem zarządu powiatu gostyńskiego w tej kwestii. Wyjaśnił, że obsunięcie 
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czasowe wynika z faktu, że inna firma remontuje drogę, kładzie masę asfaltową, natomiast inna 
firma obsypuje pobocze destruktem. Zapewnił, że poruszy ten temat podczas spotkania ze 
starostą i podczas rozmowy telefonicznej z p. Langnerem, ponieważ zdaje sobie sprawę, że po 
położeniu nowej warstwy masy niebezpiecznie jest stamtąd zjeżdżać, zwłaszcza samochodem 
osobowym. Odnosząc się do pierwszego z wniosków odparł, że jest to kwestia do wspólnego 
przeanalizowania z kierownikiem Gorbelnym. Jeśli wniosek zostanie uznany za zasadny, nie 
pozostanie nic innego jak położyć spowalniacze. Dodał, że będą się z tym wiązały dodatkowe 
koszty, ponieważ takie spowolnienie musi zostać odpowiednio oznakowane. Poinformował, że 
podobne rozwiązanie zostało niedawno zastosowane na ul. Polnej w Pępowie i mieszkańcy są 
podzieleni. Odnosząc się do pytania radnego Ireneusza Matyli dotyczącego programu „Ciepłe 
Mieszkanie” poinformował, że nie ma możliwości cofnięcia się. Przypomniał, że była w tej 
sprawie kurenda, można było takie zadania zgłaszać i na tej podstawie gmina wystąpiła do 
WFOŚIGW o te środki. Teraz ci mieszkańcy ponownie będą musieli złożyć wnioski, podpisać 
umowę i dopiero przystąpić do realizacji. Zapewnił, że jeśli ktoś będzie zainteresowany tego 
typu rozwiązaniem pomocowym, można w każdej chwili taki wniosek złożyć. 
- Radny Zygmunt Gulcz – odnosząc się do zadań inwestycyjnych, które zostały wycofane 
z budżetu w lutym br., przyznał, iż miał nadzieję, że niektóre z tych zadań, zwłaszcza te 
rozpoczęte w poprzednim roku, wrócą do realizacji w kolejnym kwartale – co jednak nie 
nastąpiło. Wyjaśnił, że chodzi mu w szczególności o rozpoczętą inwestycję w Gębicach, czyli 
o zabudowę rowu pod ścieżkę rowerową i chodnik. Przypomniał, że w latach 2021-2022 wieś 
Gębice przeznaczyła na to zadanie największą część swojego funduszu sołeckiego – ok. 43 000 
zł. Pieniądze te wystarczyły na zakup rur i pobudowanie studzienek, co zostało zrealizowane. 
Na ten rok była przeznaczona kwota 120 tys. zł na dokończenie tego odcinka, żeby można było 
się po nim przemieszczać; inwestycja została jednak wstrzymana i miejsce to na tę chwilę 
wygląda fatalne – rury są ledwo przysypane piaskiem, a całość jest zarośnięta chwastami. 
Skonstatował, że świadczy to nie tyle o władzach gminy, co o radnym, i gdyby był 
mieszkańcem tej miejscowości, zbierałby już podpisy o odwołanie radnego w drodze 
referendum lokalnego. 
- Wójt – wyraził przekonanie, że do referendum nie dojdzie. Wyraził zadowolenie z faktu, że 
środki z funduszu sołeckiego zostały przeznaczone na zakup rur, po czym przypomniał, że 
gmina również dołożyła pewne środki, ponieważ nie wystarczyło to całość tej inwestycji. 
Zapewnił, że materiał jest już przygotowany, więc gdy tylko uporamy się z koszeniem, 
przystąpimy do realizacji tego zadania. Nie był w stanie określić, czy zostanie ono zrealizowane 
w 100%, jednak teren w najbliższym czasie zostanie uporządkowany, zasypany i zagęszczony 
tak, żeby przygotować go pod położenie krawężników i kostki brukowej. Zaapelował o jeszcze 
chwilę cierpliwości. 
- Radny Mirosław Stachowiak – nawiązując do wypowiedzi radnego Józefa Szlachetki 
zażartował, że Siedlec chętnie odda swoje „hopki” do Wilkonic. Zaznaczył, że nie jest 
przeciwnikiem spowalniaczy, jednak należy się zastanowić, jaka ma być ich wysokość i w jaki 
sposób mają być położone, żeby się nie ulegały dewastacji. Przypomniał, że „hopki” w Siedlcu 
były już remontowane pewnie kilkanaście razy i w każdej chwili znowu może się coś urwać. 
Stwierdził, że według niego najlepszym rozwiązaniem w zakresie spowalniaczy są pasy 
powodujące odgłos, takie jak w miejscowości Bodzewo, i zwykłe przejście dla pieszych – 
odgłos wydawany przez pasy budzi kierowcę i wzmaga jego czujność. Odnosząc się do 
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rozwiązania zastosowanego w Siedlcu skonstatował, że projektant powinien się głęboko 
zastanowić, czy jest ono odpowiednie dla drogi o takim natężeniu ruchu. 
W dalszej części swojej wypowiedzi zauważył, że dla miejscowości Siedlec jest 
przygotowywane duże zadanie – remont Domu Strażaka, jednak nie należy na tym 
poprzestawać, ponieważ można realizować różne rzeczy np. we współpracy z powiatem. 
Stwierdził, że jego poprzednik, p. Stefan Krystkowiak, miał dobry program, który trzeba 
realizować, jednak żeby było sprawiedliwie, należałoby przyjąć zasadę: jeden punkt Stefana 
Krystkowiaka – jeden punkt Mirosława Stachowiaka, żeby w tej miejscowości coś się działo. 
- Wiceprzewodniczący Radosław Sobótka – zwracając się do wójta i do radnego powiatowego 
Macieja Maciejewskiego poinformował, że niedawno wybudowana droga między 
Magdalenkami a Czeluścinem jest popękana. Zasugerował, że być może dałoby się ją naprawić 
w ramach gwarancji. Poprosił o zajęcie się tym tematem. 
- Przewodniczący – zapytał, czy radny powiatowy poruszy ten temat, czy napisać interpelację. 
- Radny Rady Powiatu Gostyńskiego Maciej Maciejewski – pogratulował radnym i wójtowi 
wyboru. Wyraził przekonanie, że zarówno on sam, jak i Tomek Gruetzmacher, który jest drugim 
radnym powiatowym, będą te spostrzeżenia przekazywać dalej, i wspólnie z wójtem „atakować” 
powiat jeśli chodzi o drogi. Zauważył, że droga w kierunku Wilkonic i w stronę Dłoni też 
została zrobiona stosunkowo niedawno i wygląda coraz gorzej, a najdalej za 5 lat będzie 
nadawała się do remontu; ciężkie samochody i sprzęt rolniczy robią spore spustoszenie 
szczególnie na poboczach i okazuje się, że ta droga nie została wykonana pod tę intensywność. 
- Przewodniczący – ponowił swoje pytanie dotyczące konieczności napisania interpelacji. 
- Radny Maciej Maciejewski – odparł, że można napisać interpelację, tak aby powiat był 
„atakowany” z każdej strony. 
- Przewodniczący – stwierdził, że nie będziemy nikogo atakować, ponieważ nie jesteśmy Rosją. 
Chcemy rozmawiać. 
- Radny Maciej Maciejewski – wyjaśnił, że jeśli powiat będzie otrzymywał informacje zarówno 
od wójta, od Rady, jak i od członków Rady Powiatu, przyniesie to większy skutek. 
- Dyrektor GOKSiAL Leszek Żelazny – zaprosił wszystkich na koncert z okazji Dnia Matki 
oraz złożył życzenia wszystkim mamom. 
- Wójt – poinformował, że w dniu 25 maja obchodzony będzie jubileusz 140-lecia jednostki 
[OSP] w Siedlcu i władze gminy wybierają się tam z gratulacjami. Nadmienił, że swoje 
jubileusze będą w tym roku świętować także młodsze jednostki w Gębicach i w Krzyżankach. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
  

W punkcie 10 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 
II sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


